
ACTA DE  LA SESSIÓ  PLENÀRIA EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA DISSET DE
NOVEMBRE DE DOS MIL CATORZE 

A la vila de Roses  (Girona), el 17 de novembre de dos mil catorze.

Quan són les 19 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la
senyora  Montse  Mindan  i  Cortada,  alcaldessa  presidenta  de   la   corporació,  el  ple  de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió extraordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit. 

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sr. Jesús Minguez Castanheira Regidor
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sr. Jordi Fernandez Jaimez Regidor
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora

Abandonen la sessió:
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora, abans de la votació del punt 
número 1 de l'ordre del dia, quan són les 19:47 hores. 

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.
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Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.

01.-  APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT DE ROSES PER A
L’EXERCICI 2015.

El  Sr.  Manel  Escobar,  Responsable  de l'àrea  de Serveis  Econòmics,  presenta  la  proposta
d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Pressupost general de l’Ajuntament de Roses per a l’exercici 2015.

Antecedents

1) L’alcaldessa-presidenta ha format el Pressupost general de l’Ajuntament de Roses per a
l’exercici 2015. El pressupost general està format pels següents documents:

1. Memòria explicativa de l’alcaldia.

2. Pressupost de l’Ajuntament

a) Marc pressupostari

b) Estat de despeses del pressupost (classificació orgànica).

c) Estat de despeses del pressupost (classificació econòmica).

d) Estat d’ingressos del pressupost (classificació econòmica).

e) Bases d’execució del pressupost

f) Pla d’inversions

g) Programa d’inversió plurianual

h) Pressupost municipal consolidat

3. Programes anuals d’actuació, inversió i finançament de les societats municipals

a) Programa  anual  d’actuació,  inversió  i  finançament  de  la  societat  municipal
Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA).

b) Programa anual d’actuació, inversió i finançament de la societat municipal Port
de Roses, SA.

c) Programa  anual  d’actuació,  inversió  i  finançament  de  la  societat  municipal
Promoció i desenvolupament de Roses, SL (PRODER).
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4. Informe d’Intervenció sobre l’aprovació del pressupost i  sobre el compliment dels
objectius de la llei 2/20012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat
financera.

5.   Annexes

1) Estat de previsió de moviments i situació del deute.

2) Plantilla de personal.

3) Estat de liquidació del pressupost de l’exercici actual.

4) Liquidació del Pressupost de l’exercici anterior. 

2) Els pressupostos de les societats municipals que l’integren els han aprovat prèviament els
òrgans competents, d’acord amb els seus estatuts.

3) Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 10 de novembre de 2014.

Fonaments de dret

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

2) Articles 54 i 162 a 171 del RDL 2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals (LRHL).

3) Articles 18 a 23 i 115 a 118 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament
del capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les
hisendes locals, en matèria de pressupostos (RP).

A proposta de l’alcaldessa-presidenta, el Ple de la Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar inicialment el Pressupost general per a l’exercici 2015, el qual, resumit per capítols
i per a cadascun dels corresponents organismes i empreses que l’integren, és el següent:

Pressupost de despeses Ajuntament
Serveis

municipals de
Roses, SA

Port de
Roses, SA

Promoció i
desenvolupament

de Roses, SL

I Personal 10.310.200,00 1.223.750,00 645.000,00 556.500,00

II Béns i serveis corrents 14.545.995,00 891.050,00 703.250,00 371.500,00

III Despeses financeres 185.600,00 500,00 25.000,00 500,00
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IV Transferències corrents 3.780.805,00 0,00 0,00 0,00

V Fons de contingència 300.000,00 0,00 0,00 0,00

 Despeses corrents 29.122.600,00 2.115.300,00 1.373.250,00 928.500,00

VI Inversions 2.300.000,00 84.900,00 408.500,00 30.300,00

VII Transferències de capital 0,00 0,00 0,00 0,00

 Despeses de capital 2.300.000,00 84.900,00 408.500,00 30.300,00

 
Despeses  no
financeres 31.422.600,00 2.200.200,00 1.781.750,00 958.800,00

VIII Actius financers 0,00 63.400,00 0,00 0,00

IX Passius financers 2.372.400,00 0,00 288.016,00 0,00

 Operacions financeres 2.372.400,00 63.400,00 288.016,00 0,00

 TOTAL DESPESES 33.795.000,00 2.263.600,00 2.069.766,00 958.800,00

Pressupost d'ingressos Ajuntament
Serveis

municipals de
Roses, SA

Port de
Roses, SA

Promoció i
desenvolupament

de Roses, SL

I Impostos directes 18.274.700,00 0,00 0,00 0,00

II Impostos indirectes 350.000,00 0,00 0,00 0,00

III Taxes i altres ingressos 9.213.800,00 0,00 1.740.250,00 832.800,00

IV Transferències corrents 5.007.500,00 2.258.600,00 0,00 126.000,00

V Ing patrimonials 647.000,00 5.000,00 500,00 0,00

 Ingressos corrents 33.493.000,00 2.263.600,00 1.740.750,00 958.800,00
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VI Alienació inversions 0,00 0,00 0,00 0,00

VII Transferències de capital 302.000,00 0,00 0,00 0,00

 Ingressos de capital 302.000,00 0,00 0,00 0,00

 Ingressos no financeres 33.795.000,00 2.263.600,00 1.740.750,00 958.800,00

VIII Actius financers 0,00 0,00 0,00 0,00

IX Passius financers 0,00 0,00 329.016,00 0,00

 Operacions financeres 0,00 0,00 329.016,00 0,00

 TOTAL INGRESSOS 33.795.000,00 2.263.600,00 2.069.766,00 958.800,00

D’acord  amb  l’article  166  1.c)  de  la  LRHL,  en  termes  homogenis  i  harmonitzats  amb
l’estructura pressupostària de l’Ajuntament, l’import total consolidat, un cop eliminades les
operacions internes és de 36.555.193,00 €.

2. Aprovar les bases d’execució del pressupost general per a l’exercici 2015, que figuren com
a part integrant d’aquest expedient.

3. Fer pública la convocatòria per a l’any 2015 per a la concessió de subvencions en règim de
concurrència competitiva que figuren com a annex a les bases d’execució del pressupost,
formada pels següents programes:

a) Subvencions  a  entitats  i  associacions  que  realitzin  activitats  en  matèria  de  Festes,
Cultura i joventut per 31.000 €.

b) Subvencions  a  entitats  que  realitzin  o  organitzin  activitats  en  matèria  esportiva  per
15.000 €.

c) Ajuts   pels   esportistes   individuals   de   Roses  que  participin   en  competicions
esportives oficials  per 6.000 €.

d) Subvencions  per  a  entitats  esportives  que  promocionin  les  categories  inferiors  i
participin en competicions esportives federades per 110.000 €.

e) Subvencions per la rehabilitació i millora estètica de l’aspecte exterior dels immobles del
casc antic i del nucli de la vila de Roses (Roses posa’t guapa) per 50.000 €.

f) Altres subvencions per a activitats esportives,  socials,  culturals  i  turístiques d’interès
municipal per 15.000 €.
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4. Aprovar  els  encàrrecs  de gestió  per  a  l’exercici  2015 dels  serveis  gestionats de forma
directa, a través de les societats municipals Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA),
Port de Roses, SA, i Promoció i desenvolupament de Roses, SL, que figuren incloses en el
pressupost de cada societat.

5. Donar per acomplert el Pla Econòmic-Financer aprovat en sessió plenària de data 25 d’agost
de 2014, en tant que, en l’aprovació del pressupost per a l’exercici 2015 es valida novament
la situació d’equilibri pressupostari i dins del límit de variació de la despesa computable.

6. Exposar al públic el present expedient per un termini de 15 dies hàbils a partir del de la
publicació  de  l’acord  d’aprovació  inicial  al  BOPG,  per  tal  que  els  interessats  puguin
examinar-lo i presentar les reclamacions establertes en l’article 170.2 de la LRHL. En  cas
de que no es presentin reclamacions durant aquest termini s’entendrà aprovat definitivament
el pressupost sense necessitat de posterior acord plenari. En cas contrari, el Ple disposarà
d’un mes per a resoldre-les.”*

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Comença explicant que en el primer informe, a la memòria de l'Alcaldia,
poden veure  que  que  es  dóna  compliment  a  les  tres  regles  fiscals  establertes  per  la  Llei
d'Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat  Financera.  Els  objectius  són  d'estabilitat,  de
sostenibilitat i de no increment de la despesa no financera. 

El pressupost consolidat de l'Ajuntament de Roses per  a l'any 2015, és de 36.555.193 €. El
pressupost de l'Ajuntament pròpiament dit és de 33. 795.000 €. L'empresa Serveis Municipals
de Roses 2.263.000 €, Port de Roses 2.069.000 € i Promoció i Desenvolupament 958.800 €
que traient els ajustaments de consolidació i traspàs entre societats per import de 2.531.000 €
queden en els 36.555.193 €. 

Pel que fa al pressupost de l'Ajuntament de Roses de 33.795.000 € s'incrementa en un 1,49 %
respecte l'any anterior. 

A la pàgina número 4, a la part de baix, parlem d'un import pel que fa als impostos indirectes de
18.274.000 €, directes 350.000 € i taxes i altres ingressos 9.213.000€. Transferències corrents
5.100.700 €. Ingressos patrimonials 647.000 €. Transferències de capital 302.000 €. Tot plegat
fa els 33.795.000 €.

En conjunt,  es preveu que els ingressos tributaris formats pels impostos i  taxes municipals
pugen a 27.838.500 € amb un increment del 2,35 %, degut exclusivament a la influència de la
bona marxa de l'activitat immobiliària sobre els impostos relatius a l'increment del valor dels
terrenys de naturalesa urbana sobre els de construcció, ja que la resta d'impostos han estat
congelats,  com  l'impost  de  vehicles  i  l'impost  d'activitats  econòmiques  o  reduits  com  l'IBI
respecte a les ordenances del 2015, que ja van presentar en el passat ple. 
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El  total  d'ingressos  no  financers  pugen  a  33.795.000  €,  que  és  un  3,11  %  més  que  el
pressupost  del  2014  que  coincideix  amb  els  ingressos  totals  en  tant  no  està  prevista  la
concertació de cap operació de crèdit d'endeutament de passiu financer per al finançament de
les inversions. Això no és tant sols del 2014 i 2015, sinó també del 2012 i 2013.

Pel que fa a les despeses corrents, assolir un import de 29.122.600 €, vol dir que és un 0,93 %
superior al 2014. 

Les despeses de capital, que fan referència a les inversions, arriben a 2.300.000 €, amb un
increment  del  8,24%.  D'acord  amb  el  pla  d'inversions,  aquestes  despeses  es  destinaran
fonamentalment  a  projectes  per  a  la  millora  urbana  i  la  millora  d'infraestructures  i  serveis
públics.

Entre les inversions pressupostades destaquen la dotació corresponent a l'anualitat 2015 per la
reurbanització de la riera Ginjolers, l'aparcament del Castell de la Trinitat, l'edifici dels serveis
annexes de la pista polivalent, les millores dels serveis d'aigua i clavegueram i la millora de
diferents  equipaments municipals  com el  mercat,  cementiri,  biblioteca,  Benestar  Social,  llar
d'infants, etc. 

Igualment  el  pressupost  d'inversions  plurianual  corresponent  als  anys  2016-2018  és  una
declaració d'intencions, corresponent als anys 2016-2018 que suposarà una inversió addicional
d'uns 8 milions d'euros durant aquest període. 

Pel que fa al pressupost de despeses 2015 recorda que de personal tenen 10.310.200 €, el que
fa un 30,51% del pressupost, de béns i serveis corrents 14.545.995 €, el que fa un 43% del
pressupost.  De les despeses financeres 185.600 €, que és un 0,55 % del pressupost. Les
transferències corrents 3.780.805 €,  un 11,19% i  el  Fons de Contingència  que el  2014 no
estava previst en aquest any 2015 amb uns 300.000 € és un 0,89%.

Per al finançament de les despeses financeres,185.600 € que és un 0,55 %. Les transferències
corrents 3.780.805 € que representa un 11,19% i el fons de contingència que el 2014 no estava
previst, en aquest any 2015 amb uns 300.000 €,  és d'un 0,89 %. 

Pel al finançament de les inversions projectades per a l'exercici 2015 es destinen 302.000 €
d'ingressos de capital i subvencions i 1.198.000 € de recursos corrents. 

En aquest context, el ingressos corrents financers, tant de les despeses corrents com de les
despeses financeres i una part de la inversió prevista, l'estalvi net suposa un 5,97% sobre el
pressupost,   millorant  notablement  el  previst  el  2014,  cosa  que  permet  un  important
autofinançament  de  les  inversions,  la  reducció  de  la  despesa  financera  i  unes  menors
despeses per interessos i amortització del deute. 

Passant  a la  pàgina número 6 del pressupost,  veuen aquí  la diferenciació entre el  que és
l'estalvi de l'any 2014-2015 en el qual a l'any 2014 era de 1.385.000 € i el 2015  que tenen
1.998.000 €. El 2014 era d'un 4,25% i el 2015 d'un 5,97%.
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Igualment, continuarem, en la mesura que la normativa pressupostària ho permeti, destinar el
superàvit  pressupostari  obtingut  en  la  liquidació  del  pressupost  de  l'exercici  anterior  a  la
realització d'inversions, reduint per tant la necessitat de recórrer a un nou endeutament.

Finalment, les despeses financeres (amortització de crèdits) pugen a 2.372.400 €, d'acord amb
el programa temporal de les operacions de crèdit actualment vigents, la qual cosa suposarà
situar l'endeutament municipal en 14.843.778 € a 31/12/2015, és a dir, en el 44,01% sobre els
ingressos corrents. 

Recorda que el topall màxim d'endeutament de l'Ajuntament, en un cas com el nostre, és del
110% que és el màxim sobre els ingressos corrents i al final del 2015 estaran a un 44%, la qual
cosa  fa  evident  la  bona  salut  econòmica  en  la  presentació  d'aquest  pressupost  de
l'Ajuntament..

De  l'anàlisi  de  les  despeses  per  àrees,  homogeneizades  amb les  de  l'any  anterior,  sense
inversions, ni despeses financeres, es constata un increment del 0,90%. Per àrees gestores, la
part principal d'aquesta despesa (57,31%) es dedica a mantenir la qualitat urbana (urbanisme,
serveis públics i  medi ambient). Segueixen, a continuació, la despesa destinada als serveis
personals (Cultura, Ensenyament, Benestar Social, Esports i Festes) amb el 17,85%, Seguretat
Ciutadana amb el 8,03%, Turisme i Promoció econòmica amb el 2,88% i els Serveis Generals
amb el 23,93%.

El  pressupost  de  Rosersa  puja  a  2.263.600  €,  el  de  la  societat  municipal  Promoció  i
Desenvolupament de Roses, SA 958 €, i  el  de Port  de Roses,  SA a 2.069,766 €,  amb un
increment del 22,04 % respecte a l'any anterior,  a causa del pla d'inversions presentat  per
aquesta empresa,  i que entre altres, contempla la rehabilitació de l'espigó de la Riera Ginjolers
i la instal·lació de nous pantalans flotants en el dic de reser.

El  pressupost  que  es  presenta  per  a  la  seva  aprovació  compleix  els  criteris  d'estabilitat
establerts per la normativa estatal, amb una notable reducció de l'indicador d'endeutament i
que,  conjuntament  amb  la  millora  de  l'estalvi  net,  permet  gaudir  d'una  bona  solvència
econòmica, fer inversió sense recórrer a un nou endeutament, i, sense incrementar la pressió
fiscal, atendre les necessitats socials de les persones i prestar els serveis públics amb un nivell
de qualitat homogeni amb anys anteriors.

Tot seguit, fa un petit resum de les bases del pressupost. Els regidors tenen al seu davant  el
desglossament de les partides, tant d'ingressos com de despeses del que serà el pressupost i
a la pàgina número 62 trobaran les bases del pressupost, en les quals veuen alguns canvis
significatius que tindrem per a aquest any 2015, com ara la presentació de factures. 

Els  proveïdors  que  hagin  de  lliurar  una  factura  pels  serveis  prestats  o  béns  lliurats  a
l'Ajuntament  de  Roses,  podran  expedir  o  trametre  la  factura  electrònica,  en  el  format  i
condicions  establerts  normativament,  a  través  del  punt  general  d'entrada  de  factures
electròniques habilitat pel servei e.fact del Consorci administració oberta de Catalunya. 
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En qualsevol cas, estaran obligades a l'ús de la factura electrònica, sempre que el seu import
superi els 5.000 €, les societats anònimes, les societats de responsabilitat limitada, així com les
altres entitats indicades a l'article 4 de la Llei  25/2013,  de 27 de desembre,  d'impuls de la
factura electrònica i creació del registre comptable de factures en el sector públic.

Els  proveïdors  no  obligats  igualment  podran  trametre  la  factura  electrònicament  o,
alternativament, presentar-les en paper al Registre General de l'Ajuntament de Roses situat a
Plaça Catalunya, 12. 17480 Roses,  ja sigui presencialment o per correu ordinari. 

Recorda  als  presents  que  a  les  bases  reguladores  per  a  la  concessió  i  justificació  de
subvencions municipals es recullen les bases per a les subvencions de totes les associacions,
entitats i persones que tenen dret a accedir-hi.

Quant al pla d'inversions de l'exercici, hi ha un desglossament de totes les inversions per a
aquest pressupost 2015 i veuen que tenen un import de 2.300.000 € en la qual veuen que
1.998.000  estan  finançats  amb  recursos  corrents,  estalvi  del  pressupost  i  302.000  €  amb
subvencions.

En concret, 217.000 € correspon a una subvenció de la Diputació de Girona per destinar-la a
l'expropiació de les finques del castell de la Trinitat, Tarragona, Pep Ventura i carrer Tarragona,
27.  

L'altra subvenció va destinada a l'aparcament del castell de la Trinitat per un import de 85.000
€.

Informa que, pel que fa al pla d'inversions del pressupost de l'any 2015, hi ha una inversió de
407.600 €. També tenen projectes i direcció d'obres per 100.000 €. La resta del projecte de la
reurbanització de la rambla Riera Ginjolers amb un import de 176.200 €. La urbanització del
ramal perpendicular de l'avinguda José Diaz Pacheco 95.000 €. La reposició i millora de les
vies públiques 140.000 €. El soterrament de la línia elèctrica  BT del Carrer Oslo, 121.000 €.
Reposició i  millora de jardineria, 36.000 €. Aparcament del castell  de la Trinitat,  470.000 €.
Edifici de serveis annex Pista polivalent,  270.000 €. Millora del Mercat municipal,  56.000 €.
Millora  del  Cementiri  Municipal,  35.000  €.  Millora  d'equipament  de la  biblioteca,  30.000  €.
Millora de l'aire condicionat de l'edifici de Benestar Social, 20.000 €. Millora dels edificis de
serveis generals, 15.000 €. Millora d'equipaments de les llars d'infants, 12.000 €. Reposició i
millora del servei d'aigua, 90.000 €. Reposició i millora del servei de clavegueram, 90.000 €.
Reforma amb LED d'instal·lacions semafòriques,  35.000 €.  Lluminàries de nadal,  16.000 €.
Equipaments de Serveis generals, 15.200 €. Equips de processos d'informació, 70.000 €. Tot
plegat fa un total de 2.300.000 €

Tot  seguit,  en aquest mateix pressupost  hi ha la declaració d'intencions amb una inversió
plurianual del  pressupost del 2015 per un import de 8.151.000 €. 

En aquest mateix document es desglossen les possibles inversions per les anualitats del 2016,
2017 i 2018. 
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Quant al pressupost consolidat d'aquest proper exercici 2015 la xifra és de 36.555.193 € 

Dels crèdits que té l'Ajuntament de Roses amb els seus venciments, el pressupost ens informa
del capital pendent que tindrem al final del 2014 i el capital pendent que tindrem en el 2015.
En el 2014 veiem 17.216.170 € i en el 2015, 14.843.777 €. Incideix en que tornem a amortitzar
sense demanar cap operació de crèdit.  

A la còpia del pressupost que s'ha repartit  als regidors, també es pot veure l'informe de la
Intervenció  Municipal  que  ens  indica  que  complim  totes  les  regles,  tant  d'estabilitat
pressupostària,  de regla de despesa, com l'objectiu del deute. Finalment,  les conclusions a
l'informe d'intervenció ens ve a dir  que en base a la documentació existent,  l'expedient del
pressupost  general  de  l'Ajuntament  de  Roses  per  l'exercici  2015  format  per  l'Alcaldia-
presidència s'ha confeccionat formalment d'acord amb les prescripcions legals aplicables i, per
tant, complint el precepte de l'article 168.4 de la LRHL i s'informa favorablement. 

Per acabar, el regidor ponent diu que aquest seria, a grans trets, el resum del pressupost 2015
de l'Ajuntament de Roses. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Jesús Minguez.- Fa La següent intervenció: 

Manifesta que el Grup Municipal Socialista votarà a favor dels presents pressupostos i volen
que el proper govern tingui la feina feta. 

Tal com diu el senyor Manel Escobar, aquest pla plurianual és una declaració d'intencions, però
hi ha tres coses que li agradaria que li expliqués, que és la remodelació de la zona verda de
l'Illa d'Itaca de la Gran Via amb un pressupost de 800.00 €, de la que ja hi ha un avantprojecte
fet. 

La reordenació interior del barri dels Pescadors que s'ha anat ajornant cada any i  arriba fins al
2018. Pregunta si hi ha un projecte o avantprojecte del procés.

Després, per al Mas Oliva hi ha pressupostat 350.000 €. per fer un enllumenat públic nou. El
mas Oliva té moltes mancances i fa més de 60 anys que no s'hi fa res, ni clavegueres, ni
voreres ni la carretera. Pregunta si no hi ha cap pla d'actuació previst per al Mas Oliva per a
aquest pla plurianual. Creu que és una de les grans mancances que hi ha. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.-  Tot seguit fa una valoració dels pressupostos municipals de l'Ajuntament
de Roses per a aquest proper 2015 i llegeix la següent intervenció. 

“En relació als pressupostos municipals presentats per l'Equip de Govern del Grup Municipal de
Convergència i Unió i Partit Popular per l'Ajuntament de Roses 2015, des de Gent del Poble i
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un cop revisats els pressupostos presentats durant els darrers sis anys, altra vegada, és més
del mateix.  

Farem unes  CONSIDERACIONS I PREGUNTES:

Obrir pag 6  i  pag 15

1. Estem  d’acord  amb  el  govern  actual  amb  la  recerca  d’una  política  d’austeritat  en
despeses i en la voluntat ferma de reduir l’endeutament de l’Ajuntament de Roses per
sota del 75% dels seus ingressos.

De fet,  sembla  que els  pressupostos  es  limitin  només a  això......  a  complir  les  exigències
administratives (estabilitat + sostenibilitat + despesa no financera) però no s’aporta res més
interessant. Convida a veure les conclusions que hi ha a la pàgina 6 i a la pàgina 15 dels
pressupostos. 

2. Tot i  això i  entenent  que els  ingressos principals  de l’Ajuntament (impostos i  taxes)
augmenten en poca mesura:

 Es diu que el pressupost augmenta en un 1,5% degut quasi exclusivament a la
bona marxa del sector immobiliari i del ingressos sobre llicències i plusvàlues:

 Ja  vam denunciar  l’alt  cost  de les  plusvàlues  en  la  revisió  de  taxes.
(Sobretot en les vendes de cases més antigues i menys valor)

 L’any passat nosaltres veiem que es va recaptar la meitat en impostos de
construccions previstos als pressupostos.   Passava de 230.000 € que
dèieu a 172.000 €. 

La pregunta és, d’on preteneu treure aquest any tantes llicències?

Com pot  ésser que preteneu recaptar més en ingressos en llicències si  l’any passat  vareu
recaptar la meitat del que dèieu?

Obrir pag. 17

 Si l’IBI es redueix com ens diuen cada any com és que en els pressupostos
figura que  augmenta la seva recaptació per a 2015 i per a les previsions per
2016, 2017 i 2018

Aquí amb el tema del IBI, fa tres anys que dius que és redueix  i jo fa tres anys que dic que això
no és veritat, i resulta que quan fas el pressupost per el 2015 la recaptació augmenta, i els
propers anys també augmenten. Aquí nosaltres veiem que o ens enganyes o els pressupostos
no estan ben fets. I no en diguis que és perquè hi ha molts més immobles perquè no és així.
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 No es realitza cap tipus d’aposta clara per a la reactivació econòmica local. El
pressupost  en turisme i  promoció  econòmica es redueix  en quasi  un 8% en
relació a l’any passat

 No hi ha cap aportació interessant i necessària per a la creació de llocs de treball
(No hi ha cap aposta clara).

 No es preveu cap acció rellevant en inversió en benestar social 

Si els nostres comptes no fallen , entre Benestar Social i Promoció econòmica no s’arriba al 5
% del pressupost total de l’Ajuntament.

Obrir pag 119-120

3. A banda de les actuacions derivades de l’actuació a la Riera Ginjolers i el manteniment
d’equipaments,  no es realitza cap inversió de rellevància.  Al mateix temps,  i  un cop
valorat el pla d’inversions plurianual (2015-2018) no es manifesta cap tipus planificació
justificada de rellevància:

 Després de ser una aposta per a l’actual legislatura i havent fet (be o malament)
fins i tot consultes, no es preveu res per als propers 4 anys en relació a:

 Front de mar

 Futur aparcament soterrat 

Que teniu previst en aquest sentit?

Obrir pag 311

4. En la liquidació de pressupostos marcada per  2014,  si  ho entenem bé es posa de
manifest  un  diferencial  per  defecte  quasi  17  milions  d’euros,  és  a  dir,  el  50% del
pressupost. Tot i sabent que una part important és relativa als romanents de tresoreria,
uns (11.000.000 €) venim detectant  importants diferencials  any rera any.  Ens poden
explicar perquè passa això i quines són les partides amb els principals diferencials? 

5. Quin és l’estat previst per a la societat Port de Roses i per a la seva gestió?

RESUM

- Nosaltres si governéssim no faríem els pressupostos d’aquesta manera. Entenem que
al fer el pressupostos hi ha d’haver DECISSIONS POLÍTIQUES. Decisions que creiïn
uns pressupostos més adequats a la realitat actual.

- No hi ha cap tipus d’aportació ni estructural ni conceptual que estigui d’acord a una
programació de model de vila a anys vista. Es a dir, seguim sense un projecte clar de
futur. Seguim copiant i enganxant el pressupost anterior. SEMPRE, es fa constar que és
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parteix de dades anteriors sense aportar cap novetat, portem tota la legislatura dient ‘ho,
vostès és dediquen a copiar i enganxar i això s’ha de dir.

-  Veiem que no s’atenen les urgències més immediates que la ciutadania precisa en el
contex actual de crisi econòmica, on el benestar social i els llocs de treball es troben
molt  directament  relacionats.  Entenem  que  dedicar-hi  un  5  %  del  pressupost  és
insuficient com he dit abans.

Es per això:

• manca de programació de model de vila a anys vista.

• Fer pressupostos sense decisions polítiques.

• No baixar impostos quan diuen que els baixen 

• No atendre les urgències més immediates 

 que votarem NO a aquests pressupostos”

INTERVENCIÓ DELS REGIDORS NO ADSCRITS A LA CORPORACIÓ

Sr. Jordi Fernàndez.- Manifesta que votarà en contra dels pressupostos, però cedirà  la paraula
al senyor Carles Ferrer que parlarà en nom dels regidors no adscrits a la corporació, perquè
serà més del mateix. 

Sr. Carles Ferrer.- Llegeix la seva intervenció. 

El meu vot serà contrari al pressupostos del 2015, un pressupostos on no queden refractades
les 1200 persones que es troben a l’atur.

Les  àrees  de  Promoció  Econòmica  i  Joventut  queden  totalment  castigades  per  l’equip  de
govern format per convergència i Unió i Partit Popular. 

A l’àrea de Turisme i Promoció Econòmica té destinada un simple 2'88% del pressupost 2015,
quan aquestes àrees són les eines per poder crear ocupació i promocionar el poble  de Roses.

L’àrea de Joventut que es converteix avui en dia en una esperança pels joves segueix un any
mes amb una partida econòmica totalment congelada.

Però el meu vot pot canviar, amb les següents condicions:

Fent augmentar la partida de promoció econòmica denominada cursos de formació amb un
import de 43.600€ fins arribar als  100.000€ com a mínim i posant el nom de creació d’eines per
lluitar contra l’atur a Roses.

Quines partides podem canviar:
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10.000€ dels 60.000€ de la subvenció del grup d’esports nàutics.

10.000€ dels 77.000€ de comunicació institucional.

10.000€ dels 60.000€ de la Fira de la Rosa.

I un 10% de la renuncia dels sous i  retribucions de nosaltres, els polítics:

Alcaldessa ha de renunciar a uns 4.800€.

El primer tinent alcalde Sr. Pàramo a uns 4.460€.

El regidors en dedicació 3.423€, Marc Danés , Anna jonquera, etc.

Els regidors per assistències uns 3.600€ segons les assistències.

I l’oposició a uns 500€  segons a les assistències.”

Afegeix que si això ho destinem tot a Promoció Econòmica i creem aquesta eina per lluitar
contra l'atur, avui tindran el vot favorable dels tres regidors no integrats a cap grup municipal,
que avui són presents al Ple. I com que el pressupost no està tancat, creu que en poden parlar.
Proposa de parar un moment el ple i, si l'Equip de Govern fa això, tres persones més votaran a
favor dels pressupostos. 

Sra. Francisca Guijarro.- Li agradaria que quedés constància que s'afegeix a les manifestacions
que ha fet el regidor no adscrit, senyor Carles Ferrer. S'afegeix a tot el que diu, fil per randa i
reitera que si aquestes consideracions es tenen en compte, votaran a favor de la proposta. 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ

Sr. Manel Escobar.-. Diu que dóna les gràcies al Partit Socialista per al seu suport al pressupost
per  a  l'exercici  2015.  Les  seves  preguntes  han  estat  en  relació  al  pressupost  plurianual.
Recorda als presents que aquest és un pressupost d'intencions, perquè en el moment de la
presentació  de  qualsevol  pressupost  es  pot  canviar.  Teòricament,  aquesta  declaració
d'intencions és el que un equip de govern vol portar a terme. 

Li ha parlat de la Illa d'Itaca, a la qual cosa li respon que allà no hi ha cap projecte fet encara,
però li  sembla que hi ha un avantprojecte, un futur desenvolupament del què seria la zona
comercial allà ubicada.

Quant al barri dels Pescadors, això ja fa molt de temps que es pretén, però sembla ser que a
l'anterior legislatura no va haver cap acord amb els veïns a la present legislatura, com que han
estat una mica limitats pel que ha estat el sostre de la despesa, és quelcom que no s'ha pogut
portar a terme, però que no vol dir que s'obliden del què han de fer allà i no vol dir que això no
es faci en el futur.  

Respecte al  mas Oliva,  dóna la  raó al  regidor socialista.  Diu que s'ha de fer  una actuació
important allà, de la mateixa manera que en el seu dia a Santa Margarida. Assegura qu eno és
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una zona oblidada i en la qual han estat molt a sobre en aquesta legislatura. Tot i que el mas
Oliva és una zona no tan oblidada com Santa Margarida, s'hauria de fer un pla estratègic per
tirar endavant tot el que és clavegueram, enllumenat, etc. i torna a donar les gràcies al Grup
Municipal Socialista pel suport que els donen en l'aprovació d'aquest pressupost. 

Tot  seguit,  respon  la  intervenció  del  Grup Municipal  de Gent  del  Poble.  Explica  al  senyor
Francesc Giner que redueixen l'endeutament. No és un “cortar i pegar”, és un pressupost que
redacten amb molta responsabilitat. Pensen que el pressupost de l'Ajuntament de Roses 2015
és un pressupost model a la província de Girona, per la manera que s'ha redactat.

El sostre de la despesa els ve molt  marcat per la Llei de Sostenibilitat  i  Racionalització, al
mateix temps que subratlla que un pressupost ve condicionat en un 80 %  de compromís d'un
any a un altre, perquè és contractual i els marges de maniobra cada vegada són més curts.  

També recorda que en el sostre de despesa no només compta  la despesa corrent, sinó que
també en formen part les inversions que es facin. És a dir, que respecte a allò que diu el senyor
Francesc Giner que és un “cortar-pegar”, s'han de fer moltes birgueries per no passar d'aquests
límits i pensa que ho han fet força bé. 

També els  recorda  que  es  va  posar  a  disposició  dels  regidors  per  esclarir  incògnites.  Es
manifesten oberts a veure  tot allò que es pugui recollir i a donar informació.

Aclareix que l'Equip de Govern no ha rebut cap trucada ni  cap consulta per veure què hi ha, i
també què no hi ha dins del pressupost, la qual cosa els sembla molt correcte si és la seva
manera  de  fer.  Subratlla  que,  tant  l'alcaldessa,  com  la  seva  persona  i  el  departament
d'Intervenció estan oberts a qualsevol dubte que poguessin tenir. Comprova que no ha estat
així i, per la seva part, ho considera correcte i no hi afegeix res més. 

Ha  sentit  com  el  senyor  Francesc  Giner  parlava  del  compliment  de  la  Llei  d'Estabilitat  i
Racionalització per part de l'Ajuntament de Roses i de l'endeutament. L'Ajuntament paga la
factura d'un proveidor a 27 dies. Han abaixat l'IBI, han abaixat la plusvàlua. El regidor de Gent
del Poble li ha recordat que són un dels ajuntaments més cars i diu que això no és cert, perquè
són un dels ajuntaments més cars i el regidor ponent li respon que això no és cert, perquè ho
va estar mirant  amb el departament d'intervenció . Defensa que és el municipi de l'Alt Empordà
amb la plusvalua més barata en aquests moments.  Ho varen mirar  municipi  per municipi  i
comparar les ordenances i això és així. 

El senyor Giner també li ha dit que en el pressupost cada vegada hi ha més IBI, s'incrementa la
recaptació del IAE, és una realitat , però diuen que l'abaixen.  

Pot comparar el rebut de l'IBI dels quatre últims anys i tot i haver tingut la revisió cadastral que
varen tenir en aquest any 2014 que ha estat l'última en la qual s'aplicarà, la veritat és que han
vist com s'ha rebaixat l'import de l'IBI. Ara mateix hi ha més import pressupostat, perquè també
hi ha més finques. Hi ha molts locals comercials que ara es converteixen en pisos i  hi ha noves
vivendes. 
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Malgrat tot, li estaven dient que sobre l'import de construccions, dels 230.000 € previstos, se
n'han recaptat 172.000 € 

En escoltar que el senyor Francesc Giner li fa aquesta comparativa, li pregunta per què no li diu
també que de plusvàlua han incrementat més d'un milió d'euros dels que tenien previstos. Això
vol dir la responsabilitat en la redacció d'un pressupost, perquè quan es redacta un pressupost
s'exigeixen  els  ingressos  comparats  amb  les  despeses  i  finalment  es  comprova  que  les
despeses són les que són i els ingressos no són els que haurien d'haver estat i aquí és quan
entra el desequilibri pressupostari, però que a l'Ajuntament de Roses no tenim.

Ha sentit que li parlava també de Promoció Econòmica i de creació de llocs de treball. No sap si
ho fan bé o malament a Promoció Econòmica i en la creació de llocs treball. Li pregunta al
regidor Carles Ferrer  de quina manera ho ha de fer  un Equip de Govern, vistes les seves
competències. El regidor ponent respon que un govern no pot fer tot el que vulgui, però es pot
ajudar una casa o a tirar endavant les famílies i per això el 1.200.000 € es destina a ajudes a
les AMPES per llibres i ajudes diverses a les famílies, amb un increment en el pressupost de
Benestar Social d'un  30 o un 35 % més respecte el que es va iniciar el 2014 fins a l'exercici
2015. 

Segueix explicant que les inversions que venien projectades l'any 2012, 2013, 2014 i 2015 en
el plurianual, ha estat molt realista. 

Les inversions es porten cada any a terme en un 80 %. Una inversió es pot tirar endavant en el
moment en el  qual es té un projecte que han redactat  els  nostres tècnics.  Durant  aquests
darrers quatre anys ha estat un pressupost real i total i a més a més complint la llei. Remarxa
que es paguen les factures als proveïdors a vint-i-set dies i  per això som una mostra i  un
exemple.  

Incideix novament en la qüestió de la plusvàlua i no està d'acord que siguem més cars. Afirma
que són el lloc on és més barata, l'IBI s'ha abaixat i estem finançant la Llar d'Infants en un 70%.
Pregunta si no recordem que abans la Generalitat pagava 1.700 € i ara paga 700 €. Són 1.000
€ menys per nen que l'Ajuntament està assumint. El regidor ponent afirma que això és una
realitat i és la  responsabilitat en la redacció d'un document en el qual el regidor Giner afirma
que s'acaba de fer un “corta i pega”. 

Considera que el regidor, senyor Giner, està posant en entredit la feina del departament i dels
polítics. 

Quant a càrrecs, li ha parlat de Promoció i Turisme i considera que no hi ha gaire diferències de
quan governava el regidor, senyor Pàramo.  Per tant, tan criticables són les partides que hi
havia com les partides que hi ha ara. 

Creu que el regidor sap quines són les limitacions, sap quina és la feina que es fa des de
l'elaboració d'un pressupost i el mateix diu amb l'àrea de Joventut. 
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El regidor ponent diu que a la crítica que ha sentit del regidor Carles Ferrer que li deia que hi ha
partides que han quedat congelades,  li sembla que ja podem estar ben contents si una partida
ha quedat congelada. Tot i tenir el sostre de la despesa que tenim, els esforços que es fan són
molt significatius.   

Sra. Montse Mindan.- Diu que en primer lloc vol donar les gràcies al Partit Socialista com ja ha
dit el senyor Manel Escobar.

Hi ha un avantprojecte en relació a l'Illa d'Itaca i per al barri dels Pescadors falta la conformitat
de tots els veïns. Allà hi ha tota una actuació a fer a nivell social. En el mas Oliva començarà un
pla de soterrament de les línies elèctriques a partir del mes de gener. Informa que s'acabaran
de treure els pins i que s'ha asfaltat una part de terra que estava malament, però reconeix que
no hi ha projecte. Pensava que se'l trobaria quan va entrar a l'Ajuntament i només hi havia un
full,  un sol  document i  no hi havia res més.  Per tant,  allà no hi  ha projecte i és un dels
projectes pendents a encarregar. Pel que fa a les consideracions del Grup de Gent del Poble
d'austeritat  i  de  reduir  despesa,  si  augmenta  la  despesa  i  se'ns  redueixen  els  ingressos,
demana  que li expliqui com s'ha de fer. 

Ha  sentit  que  no  s'aporta  res  interessant,  que  només  es  compleix  la  llei  i  en  sentir  això
l'alcaldessa  creu  que  Déu  ni  dó  de  poder  complir  la  llei.  Pensa  que  tant  de  bo  tots  els
ajuntaments puguessin dir que compleixen les condicions de la llei pressupostària.  Assegura
que en quatre anys hem abaixat 10.000.000 d'euros el deute i això vol dir que, en comptes de
pagar 365.000 euros d'interessos anuals, en pagarem 185.000 €. Diu que ja es tenen més
ingressos i els ingressos es fan estalviant. S'ha de lluitar cada factura, l'IBI és un engany i li
pregunta si el seu rebut de l'IBI de l'any passat no va abaixar un euro o dos. 

Segueix explicant al senyor Francesc Giner que, per una banda, la mitjana d'un rebut d'IBI està
en 376 euros i abaixar un 2,4 % directe a cada rebut, vol dir que es pagaran 367 euros. En
aquest tipus de rebut abaixarien 9 euros i si és insignificant per a cada persona, ho ha de
multiplicar  per  34.500  unitats.  És  a  dir,  que l'Ajuntament  deixarà  de recaptar  al  voltant  de
310.000 euros per poder abaixar l'IBI a totes les persones. Per tant, li demana que no li digui
que  és  un  engany  ni  que  és  mentida.  Li  demana  que  a  final  de  l'any  que  ve,  miri  els
pressupostos i veurà que l'abaixada per ingressos de l'IBI és de més de 300.000 euros. Per
tant, no considera que estiguin enganyant ningú. 

Per altra banda, l'aposta per Benestar Social és més que clara, és claríssima. Els diners que es
donen a totes les entitats i a totes les associacions, fent un càlcul per sobre, els calcula en més
d'un milió d'euros. Creu que pocs ajuntaments ho donen. Estan ajudant a totes les societats a
tirar endavant els seus pressupostos, la qual cosa els costa moltíssim, perquè tothom està
rebaixant aportacions i quotes. Per tant, li sembla que en aquest aspecte no hi ha res a dir.

I pel que fa al port, en tot cas, li ho explicarà en un altre consell d'administració, però li aclareix
que va aprovar el pressupost amb una inversió per a fer una ampliació dels pantalans interns. 
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Es va parlar de poder vendre una quantitat, sempre i quan complíssim el què en el seu dia es
va comprometre, que un 10% dels amarres fossin de lloguer, però ho han de fer, perquè en cas
contrari, aquells que estan en dic de reser no els llogaran mai, perquè estan a contravent. Per
tant, han d'intentar la possibilitat de llogar-ho i la possibilitat de vendre-ho.

Diu que hi ha un projecte de futur dins d'un temps de crisis molt important. Per tant, creu que és
un bon pressupost, que és el millor pressupost que es podria presentar.

Pel  que  fa  a  les  intervencions  dels  regidors  no  adscrits  també  afegeix  que  donaven  una
setmana tant per agafar les aportacions que ells tinguessin com per aclarir els dubtes i li sap
molt de greu que no es fes servir la possibilitat de tenir aquesta reunió. 

S'adreça al senyor Carles Ferrer dient-li que sap que és el rei de l'oportunisme per esperar a
avui a fer aquesta proposta, perquè ho deixen mig penjat. Ha tingut una setmana per fer-ho
arribar, perquè a l'Ajuntament ho poguessin parlar i debatre, però li sembla que ara no és el
moment. 

Sr.  Francesc  Giner.-  Com  ja  ha  manifestat,  repeteix  que  estava  d'acord  amb  el  tema  de
l'austeritat. El seu grup hi estava d'acord, ho veuen bé i també reconeixen que s'estan fent bé
els pagaments. La discrepància està en el tema de copiar i enganxar i ho diuen perquè no
veuen  iniciatives  noves  i  tampoc  veuen  decisions  polítiques.  Considera  que  el  pressupost
sempre es basa en el mateix i ja fa sis anys que dura. 

Les plusvàlues les troba cares, sobretot les de les cases antigues, com ja va dir en el ple de les
taxes municipals. Són cares quan s'aplica a les cases antigues, no de nova construcció i alguns
dels IBIS s'han abaixat un euro, però altres també s'han apujat i pel que fa a la recaptació,
aquesta va pujant. 

Puntualitza que no ha parlat  de la creació de  llocs de treball per part de l'Ajuntament, sinó que
parla d'invertir-hi més, perquè entre l'àrea de la promoció econòmica i de Benestar Social no
s'arribava al 100%. Proposa que s'apugi una mica més i no ho troba tan desassenyat. 

Sr. Carles Ferrer.- S'adreça al senyor Manel Escobar per dir-li que ja saben que fa vuit anys
que és regidor d'Hisenda. Els primers quatre anys van ser per treure el senyor Carles Pàramo i
els darrers quatre anys per posar-lo. 

Creu que ho ha fet  molt  bé aquests vuit  anys.  El senyor Carles Pàramo quan va entrar  a
l'Alcaldia fa quatre anys va dir que havia trobat un ajuntament molt sanejat i que estava millor
del què esperava. Aquestes declaracions les va fer públiques en el punt diari i que per complir
la voluntat d'abaixar-se el sou un 10% tenen tot l'any per endavant. Anuncia que el seu vot serà
negatiu.

Alcaldessa.- Diu que no volia contestar, però en tot cas respon que no sap com es pot demanar
d'abaixar la subvenció al  Grup d'Esports Nàutics i de la Fira de la Rosa i després dir que hi ha
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poc  pressupost  per  Promoció  Econòmica  i  Turística.  Considera  que  precisament  això  és
Promoció Econòmica i Turisme. Conclou dient que per això hi ha aquesta disparitat de criteris. 

Sr. Manel Escobar.- Pel que fa a l'estat de liquidació, diu que aquest document és d'obligat
compliment  i  que  s'ha  adjuntar  en  l'elaboració  del  pressupost,  amb dades  provisionals  del
2014. 

Quan realment es veu quina és la liquidació del pressupost és quan hi ha aquell ple únic, en el
qual es diu quina és la liquidació i on s'indica els romanents de tresoreria, l'estalvi i l'acumulació
de totes les dades pel tancament. 

El que hi ha aquí, de moment, és molt provisional. Li demana que pensi que la data d'obtenció
és 31.10.2014 i tenen 60 dies en què pot passar de tot. Són dades molt provisionals. Per tot
això,  proposa al  regidor,  senyor  Giner  que vingui  un dia  per  parlar  i  així  veurà com és fa
tècnicament fins a arribar al tancament de la comptabilitat de l'exercici 2014. 

Aclareix que és molt provisional. Tenen els ingressos i les despeses, el que està pressupostat,
quin és l'estat d'execució i  què es el que es preveu a final d'any, etc. en la qual hi ha la part de
romanent, la part que ve de darrera, l'estalvi que pot quedar, etc. però és d'obligat compliment i
això no dóna referència de res.

Sr. Carles Ferrer.- Diu que, de vegades, les entitats no poden justificar el cent per cent de la
subvenció i una d'elles és el Grup d'Esports Nàutics que no arriba als 60.000 o li costa. Doncs
potser  no  necessita  aquests  10.000  €  (sic)  i  quan  parlem  de  la  fira  de  la  Rosa  ja  està
consolidada i quan la cosa està consolidada i funciona bé potser no s'hi han de destinar tants
diners i és per això que han posat aquestes partides, perquè s'ha de fer un balanç. Ja s'han
promocionat unes coses que funcionen, doncs es creen coses noves i per això hi ha la seva
aportació.  És aquest canvi de pensament i d'aportació. No és que sigui “anti” de les coses que
es  fan,  però  potser  el  GEN  no  necessita  60.000  €,  perquè  té  altres  finançaments.
Exclusivament és això.

Alcaldessa.- Respon que els necessita i la fira de la “Rosa” també. En tot cas, no accepten la
proposta feta pel regidor Carles Ferrer. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Catorze (14) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Masblanch,
Sílvia Useros,  Juan Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López, Jesús Minguez, David Beltran i Montse Mindan. 

Vots en contra: Quatre (4) Francesc Giner, Ma. Àngels Arjona, Carles Ferrer i Jordi Fernandez.

Abstencions: Una (1) Francisca Guijarro. D'acord amb l'article 100.4 del ROF. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat presentada i s'eleva a acord plenari. 
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INTERVENCIÓ DEL REGIDOR CARLES PÀRAMO PER AL·LUSIONS DEL SENYOR CARLES
FERRER

Sr. Carles Pàramo.- Diu que només vol aclarir una qüestió. S'ha referit al Partit Popular per
treure de l'Alcaldia el senyor Pàramo, a la qual cosa respon que sempre s'ha presentat en un
grup que es diu Convergència i Unió. Fa molts anys i els que el coneixen saben que hi milita de
manera molt activa. Aleshores, potser sí que aquell govern del 2007 va néixer en contra d'algú,
però aquest govern del 2011 no va néixer per posar a ningú, perquè no calia que el posessin,
de la  mateixa manera que el  2007 Convergència i  Unió amb “En Pàramo” va guanyar  les
eleccions i En Pàramo va tornar a guanyar les eleccions, però va ser amb uns números que
van fer impossible qualsevol altre pacte per poder treure del govern aquells que el poble havia
posat. 

02.- APROVAR LA PLANTILLA DEL PERSONAL MUNICIPAL DE L’ANY 2015.

La  senyora  Montse  Mindan,  alcaldessa  presidenta  de  la  corporació  presenta  la  proposta
d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació del document

Aprovació de la plantilla del personal municipal de l’any 2015.

Antecedents 

1. El Departament de Recursos Humans de l’Ajuntament de Roses ha elaborat la plantilla del
personal de la Corporació de l’any 2015, en compliment del que disposa l’article 283.1 del
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i de
règim local de Catalunya i els articles 25 i 28.1 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual
s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals i d’acord amb la Relació de
Llocs de Treball elaborada per al 2015.

2. A la plantilla, sotmesa a aprovació, hi ha les següents modificacions:

1. S’amortitzen  dues  places  de  personal  funcionari,  pels  motius  que  s’indiquen  a
continuació:

a) La plaça de tècnic mitjà dinamitzador d’activitats – grup A2: En l’actualitat no està
ocupada i no és necessària atès que s’han assumit aquestes funcions per altres
tècnics municipals.

b) La plaça d’auxiliar de policia – grup C2: Per jubilació del funcionari que ocupava la
plaça. Aquesta plaça ja constava a la relació de llocs de treball de l’any 2014 com a
plaça a extingir en el moment de la jubilació del seu titular.
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2. S’amortitzen dues places de personal laboral, pels motius que s’indiquen a continuació:

a) Dues places de personal d’oficis no qualificat, conserges d’instal·lacions esportives –
grup AP: Actualment aquestes places no estan ocupades en trobar-se en la situació
d’excedència  voluntària  per  interès  particular  els  seus  titulars  i  per  tant,  sense
reserva de lloc de treball,  i  davant  la  impossibilitat  de la  seva cobertura per  les
limitacions de la Llei de pressupostos generals de l’Estat.

3. Es creen dues places de personal funcionari, pels següents motius:

a) Un tècnic de gestió pressupostària – grup A2: Per proveïr-se mitjançant promoció
interna entre el personal de l’Ajuntament del grup C1.

b) Un  tècnic  auxiliar  de  sistemes  d’informació  geogràfica  –  grup  C1:  Per  criteris
d’organització administrativa interna, donat que actualment ja existeix però fora de
plantilla.

4. Amb data 29 d’octubre de 2014 el secretari general de la Corporació ha emès un informe
favorable al respecte.

5. La Comissió informativa del dia 10 de novembre de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

És d'aplicació a l’acord d’aprovació de plantilla la següent legislació:

1. Articles 8 a 12  de la Llei 7/2007, de 12 d’abril de l’estatut bàsic de l’empleat públic.

2. Articles 22.2.i), 89 i 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril,  reguladora de les bases del
règim local. 

3. Articles 282 i 283 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el test
refós de la Llei  de règim local de Catalunya. 

4. Article 28 del Decret legislatiu 1/1997, de 31 d'octubre, pel qual s'aprova la refosa en
un  text  únic  dels  preceptes  de  determinats  textos  legals  vigents  a  Catalunya  en
matèria de funció pública. 

5. Articles 25 al 35 i 54.1.a) del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el
reglament del personal al servei de les entitats locals. 

6. Articles 126, 127, 129.3.a), 129.3.b), 154.1, 154.2, 167, 172 i 176.2 del Reial decret
781/1986,  de  18 d'abril,  pel  qual  s'aprova el  text  refós  de les  disposicions  legals
vigents en matèria de règim local. 
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7. Article 168.1c del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 

8. Article 3 del Decret 66/1999, de 9 de març, d'accés a la funció pública de les persones
amb discapacitat i dels equips de valoració multiprofessional.

9. Reial decret 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions
dels funcionaris de l'Administració Local.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, el Ple adopta el següent

Acord

1. Aprovar, amb caràcter inicial, la plantilla del personal al servei de la corporació de l’any
2015,  que  comprèn  totes  les  places  reservades al  funcionariat  de carrera,  al  personal
eventual i al personal laboral, que figura en el pressupost i que consta en l'annex I.

2. Exposar l’expedient al públic, durant el termini de quinze dies a comptar des de l’endemà al
de publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, durant els quals
els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. La plantilla es
considerarà  definitivament  aprovada  si  durant  l’esmentat  termini  no  s’han  presentat
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per a resoldre-les.

3. Publicar la plantilla íntegra del personal municipal, un cop aprovada definitivament, al tauler
d’edictes de la Corporació, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el Diari Oficial
de la Generalitat de Catalunya. 

4. Trametre  còpies  certificades  de  la  plantilla  a  l’Administració  General  de  l'Estat  i  al
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya, en
el termini de trenta dies des de la seva aprovació.

5. Comunicar l’adopció de l’acord corresponent al Departament d’Intervenció de la Corporació
per al seu coneixement i efectes.= Exp. 4810/2014.

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.-  Tot  seguit,  l'alcaldessa  fa  una  explicació  de  cadascuna  de  les  modificacions,
perquè l'altre dia va veure que hi havia algunes preguntes i com que durant aquest termini
ningú li ho ha demanat, ho farà avui en el dia del ple.

Explica  que la   plaça de tècnic  mitjà  de dinamitzador  d'activitats,  corresponent  al  grup A2
actualment no es podria cobrir,  perquè no és una d'aquelles places que està com a sector
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prioritari i la feina que fa, en tot cas, la tenen coberta amb altres dues persones. Per tant, el que
fan és amortitzar-la de la plantilla, tot i que la deixen a la relació de llocs de treball. 

A la pàgina següent, en el punt B, on diu un tècnic auxiliar de sistemes d'informació geogràfica,
grup C1, per criteris d'organització administrativa interna, actualment ja existeix, però fora de
plantilla. 

Hi ha una persona que ja està treballant a l'Ajuntament des de l'any 2006 i estava a la relació
de treball, però no estava a la plantilla, aleshores, el que fan,  és que la plaça que no poden
cobrir, la passen a la relació i en aquesta persona li doten la seva plaça a la plantilla.  

Quant a la plaça d'auxiliar de Policia, grup C2, per jubilació del funcionari que ocupava aquesta
plaça, comenta que aquesta plaça ja constava a la relació de llocs de treball de l'any 2014 com
a plaça a extingir. De fet, fa molts anys que està considerada com a plaça extingir, perquè és
auxiliar de Policia, no és Policia. Són dues places d'auxiliar que hi ha i n'hi ha una altra que,
quan es jubili qui l'està ocupant, també haurà de ser a extingir, perquè aquests senyors no
havíen fet el curs. 

S'amortitzen dues places de personal laboral que són els conserges d'instal·lacions esportives,
grups AP. Aquestes places actualment no estan ocupades, estan en el mateix cas que abans,
els treuen de la plantilla perquè han externalitzat el servei, però sí que ho deixen a la relació de
llocs  de treball  de  l'Ajuntament  i  després  es  creen dues places de personal  funcionari  pel
següent motiu:

- Un tècnic de gestió pressupostària que és de promoció interna que vol dir que quan es faci
l'exàmen, amb la persona que accedeixi a aquest grau automàticament s'amortitzarà la seva
plaça i el tècnic auxiliar de sistemes d'informació que ha explicat que és aquest treballador de
la casa que ja feia sis anys que treballava i el que fan es posar-li el seu lloc en plantilla.

Tot seguit, es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Setze (16) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll,  Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan M. Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel
Tarrero, Carlos López, Jesús Minguez, Francesc Giner,  Ma. Àngels Arjona, David Beltran  i
Montse Mindan. 

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Dues (2) Carles Ferrer i Jordi Fernandez.

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

23



03.- APROVAR LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DEL PERSONAL MUNICIPAL DE
L’ANY 2015.

La senyora Montse Minda, alcaldessa presidenta, presenta la proposta d'acord que és del tenor
literal següent: 

Identificació del document

Aprovació de la relació de llocs de treball del personal municipal de l’any 2015.

Antecedents 

1. El Departament de Recursos Humans ha elaborat  la  proposta de la  relació de llocs de
treball del personal de la Corporació de l’any 2015, en compliment del que disposa l'article
283.2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
municipal de règim local de Catalunya i l’article 29 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel
qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals.

2. La Mesa General de Negociació conjunta del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament
de Roses es reuneix amb data 30 d’octubre de 2014 per negociar la relació de llocs de
treball  del personal municipal de l’any 2015, prèviament tramesa i entregada per correu
electrònic als sindicats CCOO i UGT.

3. Amb data  3  de  novembre  de 2014,  el  secretari  general  de la  Corporació  ha emès  un
informe favorable al respecte.

4. La Comissió informativa del dia 10 de novembre de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonament de Dret

És d'aplicació  a l’acord d’aprovació de la relació de llocs de treball la següent legislació:

1. Els articles 31, 37 i 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’estatut bàsic de l’empleat
públic.

2. L’article 22.2. i) de la llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del règim local.

3. Els  articles  29  a  35  del  Decret  214/1990,  de  30  de  juliol,  pel  qual  s’aprova  el
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals.

4. L’article 52.2.j) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

5. Els articles 29 a 33 del Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya
en matèria de funció pública.
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6. L’article 169 del Reial decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la
llei reguladora de les hisendes locals.

7. Els articles 2, 7 i 8 del Decret 66/1999, de 9 de març, d'accés a la funció pública de les
persones amb discapacitat i dels equips de valoració multiprofessional.

8. El títol VII del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el text
refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, el Ple adopta el següent

Acord 

1. Aprovar, amb caràcter inicial, la relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Roses de l’any
2015, que comprèn els llocs de treball reservats al personal funcionari, laboral i eventual de
la corporació, que figura en el pressupost i que consta en l'annex I.

2. Exposar l’expedient al públic, durant el termini de quinze dies a comptar des de l’endemà al
de publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, durant els quals
els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. La relació de
llocs de treball es considerarà definitivament aprovada si durant l’esmentat termini no s’han
presentat  reclamacions;  en  cas  contrari,  el  Ple  disposarà  del  termini  d’un  mes  per  a
resoldre-les.  

3. Publicar  l’esmentada  relació,  un cop  aprovada  definitivament,  al  tauler  d'anuncis  de  la
Corporació, en el Butlletí Oficial de la Província i en el Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya. 

4. Trametre còpies certificades de la relació de llocs de treball a l’Administració de l'Estat i al
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya, en
el termini de trenta dies des de la seva aprovació definitiva.

5. Notificar l’adopció de l’acord corresponent a les organitzacions sindicals CCOO i UGT i
comunicar-ho  al  Departament  d’Intervenció  de  la  corporació  per  al  seu  coneixement  i
efectes.= Exp. 4809/2014.

Tot seguit, es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Setze (16) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll,  Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan M. Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel
Tarrero,  Carlos López,  Jesús Minguez,  Francesc Giner,  Ma. Àngels  Arjona,   David Beltran,
Francisca Guijarro  i  Montse Mindan. 

Vots en contra: Cap (0)
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Abstencions: Dues (2) Carles Ferrer i Jordi Fernandez. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia-Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

04.- AMPLIAR ELS SECTORS, FUNCIONS I CATEGORIES PROFESSIONALS PRIORITARIS
O  QUE  AFECTEN  EL  FUNCIONAMENT  DELS  SERVEIS  PÚBLICS  ESSENCIALS  DE
L’AJUNTAMENT DE ROSES.

La senyora Montse Mindan i  Cortada,  presenta la  proposta d'acord que és del tenor literal
següent: 

Identificació del document

Ampliació  dels  sectors,  funcions  i  categories  professionals  prioritaris  o  que  afecten  el
funcionament dels serveis públics essencials de l’Ajuntament de Roses. 

Antecedents

1. En la sessió extraordinària del Ple del dia 21 de desembre de 2012 es va acordar declarar
els sectors, funcions i categories professionals prioritaris o que afectin el funcionament de
serveis públics essencials a l’Ajuntament de Roses.

2. L’article 21.Dos de la Llei 22/2013, de 23 de desembre, de pressupostos generals de l’Estat
per  a  l’any 2014 estableix  una prohibició de contractar  personal  temporal  o funcionaris
interins excepte en casos excepcionals i per cobrir necessitats urgents i inajornables que es
restringiran a sectors, funcions i categories professionals que es considerin prioritàries o
que afectin al funcionament de serveis públics essencials.

3. El Projecte de llei de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2015 manté les mateixes
restriccions.

4. Els sectors, funcions i categories professionals prioritaris o que afectin el funcionament de
serveis públics essencials poden ser molt amplis i correspon a cada ajuntament, a través
d’un acord de Ple,  definir  i  determinar  de forma genèrica quins seran aquests sectors,
funcions  i  categories  professionals  prioritaris  o  que  afectin  el  funcionament  de  serveis
públics essencials.

5. L’actual  situació  de  les  brigades  municipals  i  les  consergeries  d’alguns  edificis  que  es
presten amb una sola persona, arran de la declaració per part de l’Institut Nacional de la
Seguretat  Social  d’algunes incapacitats  permanents a diferents treballadors,  així  com la
jubilació d’altres, a les que s’han de sumar algunes excedències voluntàries, ha portat a la
prestació  d’uns  serveis  públics  essencials  totalment  precaris  i  que  poden  portar  al
tancament d’edificis en algunes àrees de l’Ajuntament.

26



6. L’ocupació  del  personal  amb  discapacitat  de  la  plantilla  municipal,  també  arran  de  la
declaració de dos incapacitats permanents absolutes per part de l’Institut Nacional de la
Seguretat Social, s’ha situat a l’actualitat per sota del 2%, quan l’obligació que tenen totes
les empreses públiques i privades que ocupen a un número de 50 o més treballadors és
que d’entre la plantilla total, almenys el 2% siguin treballadors amb discapacitat.    

7. L’Alcaldia,  amb data 14 d’octubre  de 2014,  proposa l’ampliació  dels  sectors,  funcions i
categories  professionals  prioritaris  o  que  afecten  el  funcionament  de  serveis  públics
essencials a l’Ajuntament de Roses.

8. Conta  dins  l’expedient  un  informe  favorable  al  respecte  del  secretari  general  de  la
Corporació i del cap de Recursos Humans de data 17 d’octubre de 2014.

9. La Comissió informativa del dia 10 de novembre de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

1. Article 21.Dos de la Llei 22/2013, de 23 de desembre, de pressupostos generals de
l’Estat per a l’any 2014.

2. Projecte de llei de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2015.

3. Article 42 del Reial decret legislatiu 1/2013, de 29 de novembre, pel qual s’aprova el
text refós de la llei general de drets de les persones amb discapacitat i de la seva
inclusió  social,  articles  4  i  següents  del  reial  decret  1451/1983  i  la  disposició
addicional 1a del reial decret 364/2005, que regulen la reserva de llocs de treball amb
persones amb discapacitat.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, el Ple adopta el següent

Acord

1. Determinar com a categories professionals prioritàries les següents, ampliant, per tant, les
ja existents per acord de Ple de la sessió extraordinària del dia 21 de desembre de 2012:

a) Encarregats, oficials i  peons de les brigades municipals i  conserges, per poder
donar  cobertura  a  un  servei  eficient  a  tot  el  municipi  i  a  tots  els  edificis  i
instal·lacions públiques.

b) Persones amb discapacitat de les diferents categories, a fi de donar compliment a
la  normativa  actual  que  obliga  a  mantenir  almenys  el  2% de  la  plantilla  amb
treballadors amb discapacitat.

2. La determinació de sectors, funcions i categories professionals prioritaris o que afectin el
funcionament de serveis públics essencials no suposa que en cas de vacant els llocs de
treball s’hagin de proveir de forma obligatòria, sinó que en cada cas s’analitzarà en el seu
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moment  la  necessitat  de dur  a  terme el  procés selectiu  corresponent,  si  s’escau.  Exp.
4141/2012.

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Diu que es va explicar el perquè en aquests tres sectors el dia de la informativa i,
en tot cas, això és el que mantenen avui. 

Sense  necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres  presents,  s'acorda  aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 20:38 hores,
de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta El secretari general

Montse Mindan i Cortada Fco. Luís Muñoz Cameo  
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